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تلویزیــــون

 فریبا کوثری گفت: در حال حاضر 
با نرخ فعلی بلیت سینما یک خانواده 
نظرگرفتن  در  با  باید  چهارنفره 
هزینه های جانبی ۵۰۰ هزار تومان 
برای دیدن یک فیلم هزینه کند. با 
این قیمت بالا چطور انتظار داریم که 
مردم به سینما بیایند؟. فریبا کوثری 
در گفت وگو با میزان پیرامون آخرین 
فعالیت های خود در عرصه بازیگری 
بیان داشت: متاسفانه در حال حاضر 
مشغول بازی در پروژه خاصی نیستم، 
چندین پیشنهاد داشتم اما در کل 
ترجیح دادم که در آنها نباشم زیرا از 
کیفیت اثر و نقش راضی نبودم. وی 
دلیل کم کاری خود در سالجاری را 
اینگونه تشریح کرد: به طور کلی کارها 
مثل قبل نیست، کیفیت آثار بسیار 
کم شده و در درجه اول فیلمنامه ها 
کاملا به تکرار افتاده اند، داستان 
تازه ای در آثار وجود ندارد، وقتی 
قصه جذاب نباشد و اثر هم کیفیت 
نداشته باشد چرا باید بازی در آن را 
قبول کنم. کوثری با نقد آثار تصویری 
تولید شده در سال های اخیر اضافه 
کرد: پیش تر ما برای هر مناسبت و 
فصلی سریال مخصوص به خودش 
را داشتیم، همین سریال های جذاب 
مناسبتی مخاطبان زیادی داشت، 

سریال ها خیابان خلوت کن بودند 
اما امروز نبود فیلمنامه خوب ما را به 
تکرار و کاهش مخاطب رسانده است. 
متاسفانه نمی توانیم به قبل برگردیم 
اما برنامه ای هم برای آینده نداریم. 
وی در همین رابطه ادامه داد: وضع 
سینما هم که مشخص است، سینما 
اهالی خودش را دارد که محدود 
هستند و در اکثریت آثار حضور 
دارند. متاسفانه سینما دچار رکودی 
بزرگ شده است، در سالن های سینما 
خبری از تماشاگر نیست، این آمار 
فروش بالای آثار هم به دلیل افزایش 

قیمت بلیت سینماهاست.
  گرانی بلیت سینما 

 کوثری با انتقاد از گرانی بلیت 
سینماها اضافه کرد: در حال حاضر 
با نرخ فعلی بلیت سینما یک خانواده 
درنظرگرفتن  با  باید  چهارنفره 
هزینه های جانبی ۵۰۰ هزار تومان 
برای دیدن یک فیلم هزینه کند. با 
این قیمت بالا چطور انتظار داریم 
که مردم به سینما بیایند؟. بازیگر 
سریال »مختارنامه« با تاکید بر تاثیر 
منفی کرونا بر تولیدات افزود: قطعا 
کرونا مشکلات فراوانی برای سینما 
و تئاتر به وجود آورده است، اما حالا 
که کرونا تمام شده است، به نظر من 

وضعیت فعلی ربطی به کرونا نداشته 
و صرفا از برنامه ریزی های غلط و 
سلیقه ای نشات می گیرد. کوثری 
در همین رابطه تاکید کرد: متاسفانه 
از دست اندرکاران هنر و  برخی 
فرهنگ بیش از آنکه به مردم اهمیت 
دهند به سلیقه و نظر خود اهمیت 
می دهند، ما باید ببینیم که جامعه ای 
که دو سال تلخ و سخت کرونایی را 
پشت سر گذاشته چه می خواهد، 
چگونه باید سرگرمش کنیم و چه 
تولیداتی برایش بسازیم. وی با اشاره 
به ورود کارگردانان به شبکه نمایش 
خانگی اضافه کرد: ما باید فکر کنیم 
که چرا بسیاری از کارگردانان خوب 
ما به جای ساختن فیلم و سریال 
به شبکه نمایش خانگی رفته اند. 
چرا دیگر برای تلویزیون و سینما 
اثری نمی سازند. به نظر من مشکلات 
بسیاری وجود دارد که بدون پژوهش 
و تحقیق و دلیل یابی حل نخواهند 
کاهش  بر  تاکید  با  کوثری  شد. 
فروش سینماها اظهارکرد: متاسفانه 
وضعیت به نحوی شده که هزینه 
تولید یک فیلم چند میلیاردی بالا 
رفته است، تهیه کنندگان جرأت 
سرمایه گذاری ندارند زیرا سینما 
فروش خوبی ندارد و مردم به دلیل 

ترجیح  بلیت  بالای  قیمت های 
می دهند نسخه قاچاق و یا اینترنتی 
آثار را ببینند. در این شرایط هیچ 
توقعی از تهیه کنندگان نیست تا 

ریسک کرده و اثری را بسازند.
 حضور در سریال »سلمان فارسی«

در  متاسفانه  داد:  ادامه   وی 
موسیقی هم وضع همین است، 
همین الان به سالن های کنسرت 
بروید تا ببینید خالی هستند زیرا 
دیگر کسی توان خرید بلیت های 
۵۰۰ هزار تومانی را ندارد، از طرفی 
جامعه نیازمند شادی و سرگرمی 
است، این وضعیت باید به دست 
مسئولان اصلی فرهنگی حل شود. 
کوثری درباره احتمال حضور خود 
در دو سریال تاریخی »موسی)ع(« 
داد:  ادامه  »سلمان فارسی«  و 
صحبت های اولیه برای حضور من 
در هر دو سریال صورت گرفته است، 
تا آنجا که می دانم انتخاب بازیگر 
آغاز  سریال »موسی)ع(« هنوز 
نشده و از طرفی زمان فیلمبرداری 
نقش من در »سلمان فارسی« هم 
آغاز نشده است. این بازیگر سینما 
درباره نحوه انتخاب بازیگران در 
آثار تاریخی ادامه داد: واقعیت امر 
در قبال سریال های تاریخی بازیگر 
انتخاب شونده و نه انتخاب کننده 
است، به همین دلیل باید منتظر ماند 
تا قسمت شده و چنین سریالی به 
بازیگر پیشنهاد شود. کوثری درباره 
در  تاریخی  آثار  اهمیت ساخت 
تلویزیونی خاطرنشان کرد: ساخت 
آثار تاریخی در تلویزیون فارغ از ابعاد 
دراماتیک برای بسیاری از عوامل و 
بازیگران نعمت است زیرا بسیاری 
از بازیگرانی که سال ها خانه نشین 
بودند سر کار می روند، این سریال ها 
طول  تولیدشان  سال ها  معمولا 
می کشد و همین باعث می شود در 
صحنه  پشت  مختلف  بخش های 

افراد زیادی مشغول کار شوند.

 اکران »بخارست« اطیابی

 رایگان شدن آموزش 
فیلمسازی 

 معاون سیما تشریح کرد
 تدارک تلویزیون برای پوشش 

جام جهانی
تلویزیون  تدارک  از  سیما  معاون   
برای پوشش تمام بازی های جام جهانی 
و پرداختن دیگر برنامه ها به فرامتن این 
رویداد خبر داد. محسن برمهانی معاون 
سیما درباره پوشش بازی های جام جهانی 
قطر گفت: رسانه ملی با خرید حق پخش، 
ضمن پوشش ٦٤ بازی جام جهانی، با اعزام 
تیمی از گزارشگران، مجریان و عوامل فنی 
و تولیدی مخاطبان را در جریان این رویداد 
بزرگ قرار خواهد داد. معاون سیما افزود: در 
دوره های گذشته ویژه برنامه های جام جهانی 
سیما محدود به شبکه های مربوط به همین 
امر بود اما وجه تمایز این دوره این است که 
انعکاس ابعاد دیگر جام جهانی در دستور 
کار دیگر شبکه ها و برنامه های عمومی 
سیما نیز قرار دارد. وی از تدارک مفصل 
شبکه های سه و ورزش خبر داد و افزود: 
شبکه سه سیما، نیمی از جدول پخش ٢٤ 
ساعته خود را برای پرداختن به این رویداد 
بزرگ اختصاص داده است و از حوالی ظهر 
تا بامداد همراه علاقه مندان به فوتبال خواهد 
بود. معاون سیما تصریح کرد: ۵٦ بازی از 
رقابت های فوتبال جام جهانی از شبکه سه 
سیما و ۸ بازی هم به دلیل هم زمانی از شبکه 
تخصصی ورزش روی آنتن خواهد رفت. 
وی گفت: فارغ از نگاه ورزشی و حرفه ای 
به موضوع فوتبال و جام جهانی، برخی از 
برنامه سازان ما با نگاه اجتماعی، فرهنگی 
به این رویداد نگاه کرده اند که می توان گفت 
یکی از ویژگی های برنامه های سیما در این 
دوره از جام جهانی فوتبال است. برمهانی بیان 
داشت: در این دوره از رقابت های جام جهانی 
به فراخور موضوع و ساختار برنامه، از مجریان 
غیرورزشی و چهره های جدید استفاده شده 
است که البته این به معنای دور شدن از 
مقوله ورزش حرفه ای نیست. برنامه های 
ورزشی شبکه های یک و دو، با ویژه برنامه های 
خود، نگاه تخصصی و حرفه ای به ورزش 
دارند و در کنار آن شبکه هایی نظیر نسیم 
با سه برنامه، شبکه امید با دو برنامه با 
نگاهی خارج از بعد ورزشی و در حوزه هایی 
همچون فرهنگی -  اجتماعی و … با رویکرد 
»فرامتن موضوع« به ابعاد مختلف رویداد 
جام جهانی ٢۰٢٢ قطر می پردازند. معاون 
سیما همچنین خاطرنشان کرد: تیم های 
تهیه  برای  دوحه  در  هم  مستندسازی 
مستندهای روز حضور دارند که  پخش 

خواهد شد. 

 فیلم سینمایی »بخارست« به 
کارگردانی مسعود اطیابی از ٢٤ 
آبان روی پرده سینماها می آید. 
صنفی  شورای  جلسه  بیستمین 
نمایش در خانه سینما تشکیل شد. 
در این جلسه مقرر شد فیلم سینمایی 
»بخارست« به کارگردانی مسعود 
اطیابی و تهیه کنندگی علی طلوعی 
به سرگروهی پردیس آزادی از روز 
سه شنبه ٢٤ آبان همزمان با روز 
ارایه بلیت ها به صورت نیم بها اکران 
شود. همچنین در ادامه جلسه درباره 
شرایط اکران و فروش فیلم های در 

حال نمایش بحث و تبادل نظر شد.

 محمد خزاعی، رئیس سازمان 
سینمایی کشور گفت: طرح آموزش 
رایگان فیلمسازی انجمن سینمای 
جوانان ایران در مرحله اول برای 
۱۰ استان کشور پیش بینی شده 
بود که این روند در سال های آتی 
افزایش خواهد یافت. وی ادامه 
داد: خزاعی افزود: از مدت ها قبل 
بحث آموزش رایگان فیلمسازی 
در سفرهای مختلف استانی مطرح 
بوده است. این آموزش ها در راستای 
تحقق عدالت فرهنگی و آموزشی به 
منظور کشف استعدادهای نوظهور 

و ... صورت می گیرد. 

 محمدمهدی اسماعیلی: 
 موسیقی نواحی سفیر ایران در 

دیپلماسی فرهنگی است
 محمدمهدی اسماعیلی، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در 
آستانه برگزاری پانزدهمین جشنواره موسیقی نواحی ایران 
پیامی را منتشر کرد. به گزارش ستاد خبری پانزدهمین 
جشنواره موسیقی نواحی ایران، محمدمهدی اسماعیلی، 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در آستانه برگزاری این دوره از 
جشنواره پیامی را خطاب به مخاطبان و هنرمندان حاضر 
در این رویداد منتشر کرد.  متن پیام وزیر فرهنگ و ارشاد 

اسلامی به شرح زیر است: 
 »به نام خدا

 هنر موسیقی جان گرفته از جلوه های تلاش و کوشش 
مردمان این دیار کهن با بن مایه های اعتقادی، معنوی و 
اخلاقی در طول قرن هاست که بیانگر بخشی از مجموعه 
فرهنگ و هنر والای ایران اسلامی است. در این رهگذر، 
موسیقی نواحی ایران به عنوان نگاهدارنده و پاسبان سنت 
موسیقایی این سرزمین، گوهری است زرین که با گذر 
از گردش ایام در طول قرن ها، راه پیدا و پنهان خود را از 
میان اقوام و سرزمین های مختلف نسل به نسل با صداقت، 
اصالت و هویت همچون جویباری آرام طی کرده و به امروز 
رسیده است. میراثی گرانبها، وحدت آفرین و سرشار از 
معرفت، حکمت و کرامت در بین اقوام کشور عزیزمان 
ایران که در گستره ملی، همواره در چهارچوب تعاملات 
فعال دیپلماسی فرهنگی به عنوان یکی از سفیران این 
مرز و بوم پرگهر با سایر ملل مورد توجه قرار گرفته است. 
اکنون و در گام پانزدهم، جشنواره موسیقی نواحی ایران در 
امتداد دوره های پیشین و این بار با یک ساز و کار علمی ـ 
هنری، وحدت گفتمان موسیقایی جهان اسلام را ترسیم 
خواهد کرد و با نگاهی به سنت های قومی و گفتمان های 
موسیقایی جهان اسلام، امید است که این رنگین کمان 
فرهنگی نمایانگر وحدت بزرگ اسلامی باشد. این جشنواره 
فرصتی برای همنشینی و هم افزایی میان اقوام ایران با 
ایجاد بستری برای قدرشناسی از این گنجینه های بی بدیل 
ایرانی است که سال ها عمر خود را وقف فرهنگ و هنر اصیل 
این سرزمین کرده اند. در این راستا صمیمانه زحمات همه 
دست اندرکاران پانزدهمین جشنواره موسیقی نواحی ایران 
را پاس می دارم و از هنرمندان و همکارانم در معاونت امور 
هنری، انجمن موسیقی ایران و اداره کل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی استان گلستان در برگزاری این جشنواره که در 
راستای راهبرد توسعه فرهنگی هنری دولت سیزدهم قرار 
دارد، قدردانی می کنم و امیدوارم تداوم این جشنواره ارزنده 
باعث اهتمام بیش از پیش به شناخت و حفظ موسیقی 
نواحی کشور و تکریم حافظان و پیشکسوتان این گونه 
ارزشمند موسیقایی شود و برای خادمان فرهنگ و هنر 

سلامتی و سرفرازی آرزو می کنم.«

بیـــن المـــلل
 

 
گـــزارش

 سرگئی لاوروف: 
 غرب به دنبال نظامی کردن 

جنوب شرق آسیاست
 وزیر خارجه روسیه در پایان نشست سران »آسه آن« 
هشدار داد غرب در حال نظامی کردن منطقه جنوب 
شرق آسیا در تلاش برای مهار منافع روسیه و چین 
است. به گزارش فارس، »سرگئی لاوروف« وزیر خارجه 
روسیه بیان داشت: غرب در حال نظامی کردن جنوب 
شرق آسیا در تلاش برای مهار منافع روسیه و چین 
است و زمینه را برای رویارویی بین روسیه و رهبران 
غربی در نشست گروه ٢۰ در بالی فراهم می کند. به 
گزارش رویترز، بعد از اعلام کرملین مبنی بر عدم 
شرکت ولادیمیر پوتین رئیس جمهور روسیه در 
نشست گروه ٢۰ به دلیل مشغله زیاد، سرگئی لاوروف 
وزیر خارجه این کشور هیأت روسیه در این اجلاس که 
اولین نشست از زمان آغاز درگیری ها در اوکراین در ماه 
فوریه است را برعهده خواهد داشت. طبق این گزارش، 
قرار است موضوع اوکراین بخش عمده دستورکار این 
نشست را در حالی شکل دهد که رهبران غربی احتمالا 
به طور علنی با روسیه به دلیل حمله آن به اوکراین 
مقابله خواهند کرد و به کشورهایی مثل چین و هند 
که پیش از این درباره این جنگ ابراز نگرانی کرده اند، 
برای انتقاد از اقدامات مسکو فشار خواهند آورد. لاوروف 
در کنفرانس خبری در پایان نشست سران اتحادیه 
کشورهای جنوب شرق آسیا )آسه آن( در پنوم پن 
پایتخت کامبوج از آمریکا به دلیل اقداماتش در منطقه 
که به نوشته رویترز، هم روسیه و هم غرب به طور بالقوه 
میدان جنگ ژئوپولتیکی استراتژیک در ده های آتی 
می بینند، انتقاد کرد. وی به خبرنگاران گفت: آمریکا 
و متحددانش در ناتو در تلاش برای تسلط بر این فضا 
هستند. به گفته لاوروف، »استراتژی هند و اقیانوسیه 
جو بایدن تلاش برای دورزدن ساختارهای فراگیر 
برای همکاری منطقه ای است و شامل نظامی سازی 
این منطقه با تمرکز آشکار بر مهار چین و مهار منافع 
روسیه در آسیا و اقیانوسیه است.« پیش تر بایدن درباره 
»شراکت استراتژیک جامع« بین ایالات متحده و این 
منطقه، خطاب به رهبران جنوب شرق آسیا مدعی شد 
واشنگتن متعهد به ساختن آسیا اقیانوسیه آزاد و باز، 
باثبات، مرفه، انعطاف پذیر و امن است. آمریکا و روسیه 
هیچکدام عضو آسه آن گروه ۱۰ عضوی کشورهای 
جنوب شرق آسیا نیستند اما چند رهبر جهان در این 
نشست که در آستانه اجلاس سران گروه ٢۰ در بالی 
برگزار شد، شرکت کردند. از زمان اعمال تحریم های 
بی سابقه غرب علیه روسیه در واکنش به درگیری ها 
در اوکراین، مسکو به دنبال روابط نزدیکتر اقتصادی، 
سیاسی و امنیتی با آسیا بوده است. در عین حال، ایالات 
متحده تلاش می کند روسیه و چین را دو تهدید اصلی 

جهانی معرفی کند. 

 6 کشته 53 زخمی بر جا گذاشت

انفجار مهیب در مرکز »استانبول«

فریبا کوثری: 

 سینما    دچار       رکود     شده    است

کوتــــاه

 رسانه های ترکیه یکشنبه )۱۳ نوامبر، 
٢٢ آبان( از انفجار در خیابان استقلال 
در مرکز استانبول خبر داده اند که گفته 
می شود ٦ کشته و ۵۳ زخمی برجا گذاشته 
است. به گزارش خبرگزاری اسپوتنیک به 
نقل از تلویزیون ترکیه ، نیروهای اورژانس 
و پلیس به محل حادثه اعزام شده اند. 
تلویزیون ترکیه گزارش داد: انفجاری در 
خیابان استقلال مشرف به میدان تقسیم 
استانبول رخ داد. گزارش شده که عده 
زیادی از مردم در پی این انفجار زخمی 
شده اند. بعد از این حادثه، تیم های پزشکی 
زیادی به محل اعزام شدند. نیروهای 
امنیتی منطقه را محصور کردند. رسانه های 
ترکیه ای می گویند پلیس به دلیل احتمال 
وقوع دومین انفجار، منطقه را تخلیه کرده، 
خیابان استقلال را بسته و یک دایره امنیتی 
در اطراف میدان تقسیم ایجاد کرده است. 
دلیل انفجار هنوز مشخص نشده است. 
استاندار استانبول در توئیتی اعلام کرد: در 

پی انفجار در مرکز این شهر، شماری کشته 
و زخمی شده اند. اسپوتنیک گزارش داد 
یک منبع به این خبرگزاری گفت ماموران 
اجرای قانون، انفجار در مرکز استانبول 

را حمله تروریستی احتمالی می دانند. 
خبرگزاری رویترز به نقل از مقامات محلی، 
ویدئوهای منتشر شده و گزارش های 
رسانه ای گزارش داد انفجار در مرکز یک 

پیاده راه شلوغ در مرکز استانبول دستکم 
یک کشته و تعدادی زخمی برجا گذاشته 
است. برخی گزارش های تایید نشده هم 
از کشته شدن چهار نفر بر اثر این انفجار 
که خبرگزاری آناتولی علت آن را همچنان 
نامشخص اعلام کرده، خبر داده اند. به 
گزارش خبرگزاری اسپوتنیک، مقام های 
ترکیه ای )شورای عالی رادیو تلویزیون 
ترکیه( پخش رسانه ای از صحنه انفجار 
در استانبول را موقتا ممنوع اعلام کردند. 
در همین حال، رجب طیب اردوغان، 
رئیس جمهور ترکیه در اولین واکنش 
خود به انفجار استانبول اعلام کرد که 
تروریست ها در ترکیه به اهدافشان نخواهند 
رسید. وی تأکید کرد که دولت ترکیه در 
تلاش است تا عاملان این حمله تروریستی 
را هر چه زودتر شناسایی و مجازات کند. 
اردوغان ادامه داد: شواهد نشان می دهد که 
انفجار در میدان تقسیم تروریستی بوده و  

یک زن در آن نقش داشته است. 

 نتانیاهو مامور تشکیل کابینه شد
 »اسحاق هرتزوگ« رئیس رژیم صهیونیستی، بنیامین 
نتانیاهو را مأمور تشکیل کابینه این رژیم کرد. به گزارش 
فارس، »اسحاق هرتزوگ« رئیس رژیم صهیونیستی  بنیامین 
نتانیاهو را مأمور تشکیل کابینه کرد. به نوشته الجزیره، نتانیاهو 
٢۸ روز فرصت دارد تا کابینه خود را تشکیل دهد، او می تواند 
پس از این مدت ۱٤ روز دیگر نیز برای تشکیل دولتش مهلت 
دریافت کرد، در غیر این صورت همچون بسیاری از دفعات 
پیشین، انتخابات کنست دوباره باید برگزار شود. نتانیاهو در 
اولین سخنان خود پس از دریافت حکم تشکیل کابینه، مدعی 
شد که تمامی تلاش خود را برای اینکه دولتش موفق و باثبات 
باشد انجام خواهد داد و همچنین نخست وزیر تمامی ساکنان 
سرزمین اشغالی خواهد بود. نخست وزیر رژیم صهیونیستی 
بار دیگر به گزافه گویی های تکراری خود علیه ایران پرداخت و 
ادعا کرد که باید با قاطعیت علیه ایران وارد عمل شد و گروه ها 
برای مقابله با برنامه هسته ای تهران توافق کامل دارند. او درباره 
توافق سازش نیز گفت که تلاش خواهد کرد تا کشورهای 
بیشتری به این توافق بپیوندند و ادعا کرد که در راستای اینکه 
قدس، پایتختی همیشگی رژیم صهیونیستی باشد. ۱۸ ژوئن 
۱۹۹٦ تا شش ژوئیه ۱۹۹۹ و باردیگر از یکم آوریل ٢۰۰۹ تا ۱۳ 

ژوئن ٢۰٢۱ نخست وزیر رژیم صهیونیستی بود. 

کنترل سنا در دست دموکرات ها باقی ماند
 با پیروزی سناتور دموکرات در »نوادا«، دموکرات ها 
موفق شدند با به دست آوردن ۵۰ کرسی، همچنان کنترل 
سنا را در دست خود حفظ کنند. با پیروزی »کاترین کورتز 
ماستو« سناتور ایالت نوادا در مقابل رقیب جمهوری  خواه وی 
»آدام لاکسالت«، دموکرات ها ۵۰ کرسی سنا را در انتخابات 
میان دوره ای کنگره به دست آوردند و کنترل سنا در دست 
حزب »جو بایدن« رئیس جمهور ایالات متحده آمریکا باقی 
ماند. روزنامه آمریکایی »نیویورک تایمز« در این خصوص 
گزارش کرد که سناتور کاترین کورتز ماستو با اختلاف اندک، 
رقیب جمهوری خواه خود آدام کاکسالت را شکست داد و 
دموکرات ها حتی قبل از دور دوم انتخابات »جورجیا« در تاریخ 
ششم دسامبر )۱۵ آذر ماه( توانستند، ۵۰ کرسی سنا را به دست 
آورند و کنترل این مجلس از کنگره را در دستان خود حفظ 
کنند. طبق این گزارش، با این حال با گذشت چند روز از روز 
انتخابات میان دوره ای کنگره که پیش بینی می شد که به دلیل 
ضعف عملکرد بایدن، جمهوری خواهان قدرت را در کنگره به 
دست خواهند آورد،  هنوز سرنوشت مجلس نمایندگان آمریکا 
قطعی نشده است. گزارش ها حاکی از آن است که هم اکنون 
با پیروزی سناتور کورتز، و رأی تعیین کننده »کامالا هریس« 
معاون بایدن، دموکرات ها موفق می شوند با اختلاف اندک، 
همچنان اکثریت کرسی های سنا را حفظ کنند. بایدن با ابراز 
رضایتمندی از نتایج انتخابات میان دوره ای کنگره، گفت: »روز 
خوبی برای دموکراسی و روز خوبی برای آمریکا بود. البته 
رأی دهندگان در انتخابات شفاف گفتند که مستأصل شده اند، 

من این را درک می کنم.« 

  رئیس جمهور کره جنوبی در دیدار با سران آمریکا و 
ژاپن مدعی شد رفتارهای کره شمالی بسیار تهاجمی 
شده و خواستار تقویت بیشتر همکاری های بین سه کشور 
شد. به گزارش مهر به نقل از رویترز، »یون سوک -یول«، 
در دیدار سه جانبه با جو بایدن و »فومیو کیشیدا«، گفت: 
اقدامات تحریک آمیز کره شمالی »بسیار تهاجمی« 
شده است. وی با اشاره به به پیشرفت برنامه موشکی 
و هسته ای کره شمالی و آزمایش های موشکی پیاپی 

اخیر پیونگ یانگ، خواستار تقویت همکاری ها بین 
سئول، واشنگتن و توکیو شد. جو بایدن نیز کره جنوبی 
و ژاپن را »متحدان کلیدی« واشنگتن توصیف کرد و 
درباره اظهارات رئیس جمهور کره جنوبی افزود: آمریکا، 
کره جنوبی و ژاپن بیش از هر زمان دیگر درباره کره شمالی 
اتحاد بیشتری دارند. در سال ٢۰٢٢، کره شمالی تاکنون 
در کل ۳۳ آزمایش موشک بالستیک انجام داده است. 
مقامات پیونگ یانگ تأکید دارند که آزمایش های موشکی 

آنها در پاسخ به تحریکات و تنش هایی است که آمریکا 
و کره جنوبی انجام می دهند. واشنگتن و سئول اخیرا 
رزمایش مشترکی را در نزدیکی مرزهای کره شمالی انجام 
دادند که در بخشی از آن ژاپن نیز حضور داشت. مقامات 
کره جنوبی و آمریکا در هفته های اخیر بارها مدعی شدند 
که کره  شمالی برای انجام هفتمین آزمایش اتمی آماده 
می شود. کره شمالی از سال ٢۰۱۷ تاکنون آزمایش اتمی 

انجام نداده است. 

 کره جنوبی:

اقدامات کره شمالی بسیار تهاجمی شده است

 معاون وزیر خارجه روسیه ضمن اشاره به 
تداوم محدودیت ها برای صادرات موادغذایی 
این کشور به بازارهای جهانی، گفت: هنوز 
تفاهمی برای تمدید توافق صادرات غلات 
از اوکراین حاصل نشده است. به گزارش 
فارس، به رغم ابراز امیدواری های مقامات 
سازمان ملل و ترکیه برای تمدید توافقنامه 
صادرات غلات اوکراین، »سرگئی ورشینین« 
معاون وزیر خارجه روسیه حصول توافق 

در این زمینه را رد کرد. ورشینین ضمن 
اشاره به تداوم محدودیت ها برای صادرات 
مواد غذایی روسیه به بازارهای جهانی، 
اظهارکرد: هنوز تفاهمی برای تمدید توافق 
صادرات غلات از اوکراین حاصل نشده است. 
به نوشته خبرگزاری »رویترز«، وی با بیان 
یانکه گفت وگوهای هیأت روسی با مقامات 
سازمان ملل در ژنو مفید و دقیق بودند، 
اما گفت که مساله تمدید توافق صادرات 

غلات که تا یک هفته دیگر منقضی می شود، 
هنوز حل نشده است.  این مقام روس 
تاکید کرد تا زمانی که بانک های روسی 
که بخش کشاورزی این کشور را تأمین 
مالی می کنند به شبکه جهانی سوئیفت 
متصل نشوند، هیچ پیشرفتی در مذاکرات 
برای صادرات غلات از بنادر اوکراین حاصل 
نمی شود. روسیه و اوکراین در ٢٢ جولای 
توافقنامه های جداگانه ای را برای ایجاد 

کریدوری در دریای سیاه و هموار شدن 
مسیر صادرات غلات از سه بندر اوکراین و 
همین طور انتقال محموله های کود و غلات 
روسیه امضا کردند. این توافق که بخشی از 
آن نیز به ایجاد یک نظام نظارت و بازرسی بر 
امنیت سفر کشتی های باری اختصاص پیدا 
کرد، چند روز دیگر در صورتی که تمدید 
نشود منقضی می شود. این در حالی است که 
پیشتر »رجب طیب اردوغان« رئیس جمهور 
ترکیه اعلام کرده بود تردد کشتی های 
حامل غلات اوکراین بعد از تماس تلفنی 
میان وزرای دفاع آنکارا و مسکو، از سر گرفته 

شده است. 

 معاون وزیر خارجه روسیه: 

هنوز تفاهمی برای تمدید توافق غلات وجود ندارد


